

社會與文化研究所碩士班

111 學年度(111.11 修訂)

最低修業年限	一般生原則上二-三年畢業，但鼓勵成績優秀者可提出申請提前畢業。在職生修業年限得增加一年。
應修學分數	A 類、C 類碩士論文:27 學分，若選擇完成「B 類碩士」(Paper-In-Lieu) 須再加選修 6 學分經指導教授認定之所內「B 類碩論」導向課程，合計修滿本所認可之課程 33 學分。
應修(應選)課程及符合畢業資格之修課相關規定(如無，則免填)	<p>1、必修：「文化研究導論」、「學術訓練討論課」、「個別研究」為必修課程。「個別研究」是配合研究方向與論文計畫，與指導教授或是論文相關專業領域之教授進行的學分，總共必修 3 學分。</p> <p>母語非中文的國際生可選台聯大亞際文化研究學程之「亞際文化研究導論」(英語授課)，視同為本所「文化研究導論」之必修學分。</p> <p>母語非中文的國際生可選台聯大亞際文化研究學程之論文寫作與研究方法，以及於本校修「英文論文寫作」範疇相關之課程視同本所「學術訓練討論課」之必修學分。</p> <p>2、必選：「社會與文化理論」、「文化研究：方法與實踐」課群為必選範疇。</p> <p>3、學生可根據其研究發展方向，在本所各重點領域中自行選修。經本所同意輔開或是認定之外所、外校課程可視同本所課程。</p> <p>4、本所學生除了修習本所開設課程之外，亦可選修所外課程。校際選修以九學分為上限。(選課前需檢附校外課程授課大綱，經指導教授(未選定指導老師前，則為導師)或是所長同意後，始得選修。)</p>

Institute of Social Research and Cultural Studies, Master's Degree

Academic Year 2022

Minimum Term of Study	The master's degree program requires 2 to 3 years to be completed. However, in case of outstanding performance, earlier graduation is possible.
Minimum Credits	27 credits(Note: If you choose to complete using a "Paper-in-Lieu," you will need to complete an additional 6 credits approved by your advisor as relating to the research topic, for a total of 33 credits.)
Curriculum and Regulations	<p>1.Required courses include: a total of 9 credits from "Introduction to Cultural Theories", and "Pro-seminar".</p> <p>"Independent Study"(3 required credits in total) is conducted on one-on-one advising sessions tailormade to students' research areas and dissertation projects, in collaboration with faculty advisors or appropriate professorial instructors of related area of expertise.</p> <p>A non-Chinese speaking international student may select "Introduction to Inter-Asia Cultural Studies" (English-medium course) or other SRCS-accredited courses as alternatives to the required courses A non-Chinese speaking international student may also select "Thesis Writing and Methodology" (English-medium course) of the Inter-Asia Cultural Studies Program of the University System of Taiwan or other NYCU courses related to English thesis writing as an alternative to "Pro-seminar."</p> <p>2. Elective courses include two main clusters: Social and Cultural Theories and Cultural Studies: Methods and Practices.</p> <p>3. To fulfill their research needs, students shall select elective courses among the key fields of study of the SRCS. Auxiliary courses or other courses external to the SRCS or the school accredited by the SRCS shall be counted towards the course requirements.</p> <p>4. Upon approval by advisor(s), mentor (only applicable to students without established advisor-student relations), or the SRCS Director (course outlines must be attached when seeking approval), students shall select courses of other departments and schools</p>

accredited by the SRCS, and the credits shall be counted towards degree requirements (a maximum of 9 credits).

社會與文化研究所碩士班(輔所)

111 學年度(111.11 修訂)

應修學分數	18 學分
應修(應選)課程	<p>1、必修：「文化研究導論」為必修課程。 母語非中文的國際生可選台聯大亞際文化研究學程之「亞際文化研究導論」(英語授課)，視同為本所「文化研究導論」之必修學分。</p> <p>2、必選：「社會與文化理論」、「文化研究：方法與實踐」課群為必選範疇。</p> <p>3、學生可根據其研究發展方向，在本所各重點領域中自行選修。經本所同意輔開或是認定之外所、外校課程可視同本所課程。</p> <p>4、本所學生除了修習本所開設課程之外，亦可選修所外課程。校際選修以九學分為上限。(選課前需檢附校外課程授課大綱，經指導教授(未選定指導老師前，則為導師)或是所長同意後，始得選修。)</p>
備註	

Institute of Social Research and Cultural Studies(Minor Program)

Academic Year 2022

Minimum Credits	18 credits
Curriculum and Regulations	<p>1、Compulsory Courses: “Introduction to Cultural Studies.”</p> <ul style="list-style-type: none"> ● Non-Chinese speaking international students may take “Introduction to Inter-Asia Cultural Studies” (English medium course) as an alternative for “Introduction to Cultural Studies.” <p>2、Elective Courses required: Students are required to select courses from two main clusters: Social and Cultural Theories and Cultural Studies: Methods and Practices.</p> <p>3、To cater for their research needs, students are encouraged to take courses from the key SRCS research clusters. Auxiliary courses or any other SRCS-accredited courses external to the institute or the school shall be counted towards the course requirements.</p> <p>4、Aside from the SRCS courses, students may select courses from other institutes or universities, where a maximum of 9 credits shall be counted towards the course requirements. Students shall offer the course syllabus and seek approval by the advisor(s), mentor (before locating their advisor), or the SRCS Director prior to enrolling the courses external to the SRCS.</p>
Note	

社會與文化研究所博士班

111 學年度(111.11 修訂)

最低修業年限	二年
應修學分數	24 學分
直升博士生 應修學分數	48 學分 (含碩士班所修課程學分, 第二外語學分不計)
應修(應選)課程及 符合畢業資格之修課 相關規定(如無,則 免填)	<p>1、 必修課程：「文化研究理論」與「個別研究」必修六學分。</p> <ul style="list-style-type: none"> ● 「個別研究」是配合研究方向與論文計畫, 與指導教授或是論文相關專業領域之教授進行的學分, 總共必修 3 學分。若已修習本所碩士班「文化研究導論」者, 可抵免替代「社會與文化理論」。 ● 若為母語非中文的國際生必修課可選英語授課之「亞際文化研究導論」或所務會議認定之課程為必修學分, 若同時選修「文化研究理論」其學分可認定為畢業學分之選修學分。 ● 母語非中文的國際生可選台聯大亞際文化研究學程之論文寫作與研究方法, 以及於本校修「英文論文寫作」範疇相關之課程視同本所「學術訓練討論課」之必修學分。 <p>2、必選：「社會與文化理論」必選六學分。</p> <p>3、學生依其研究發展方向, 在本所核心理論課程「社會與文化理論」以及三項重點領域自行選修至少九學分。學生得經指導教授(尚未選定指導教授之前則為導師)或所長同意, 至外所與外校選修課程, 至多可承認九學分。本所同意輔開或是認定之外所、外校課程視同本所課程。</p> <p>外語能力認定, 在學位論文考試前, 須完成第二外國語言能力認定。</p> <p>1. 第二外語要求通過下列三項之任一項:</p> <ol style="list-style-type: none"> a. 修畢累計兩年之外語課程, 每學期成績必須通過。 b. 通過本所承認之外語考試, 取得證明, 例如本校舉辦之第二外語考試、日本交流協會、德國文化中心或法國文化中心等機構舉辦, 相當於本校外語考試等級之語文能力測驗, 取得證明(日文:N5, 法文:初級) c. 可聘請專業教師兩位測試口語或閱讀能力, 通過者可取代修課, 另附上成績可辦抵修。 <p>2. 母語非中文之外籍生: 第一、二外語可以自定, 須經過外語程度認證, 或曾修過之外語課程之成績證明。外語能力證明必須在申請博士學位論文考試之前提出, 但學生取得證明後可立即登記備查, 並附證明影本。</p>

Institute of Social Research and Cultural Studies, PhD Degree

Academic Year 2022

Minimum Term of Study	2 years
Required Credits	24 credits
Required Credits for Joint MA/PhD program	48 credits (including MA credits; not including foreign language credits)
Curriculum and Regulations	1. Required courses include: a total of 6 credits from "Introduction to Cultural Theories" and "Independent Study"

“Independent Study”(3 required credits in total) is conducted on one-on-one advising sessions tailormade to students’ research areas and dissertation projects, in collaboration with faculty advisors or appropriate professorial instructors of related area of expertise. The credits “Introduction to Cultural Studies” in their Master’s program can be substituted for equivalent credits of the area of study Social and Cultural Theory.

A non-Chinese speaking international student may select “Introduction to Inter-Asia Cultural Studies” (English-medium course) or other SRCS-accredited courses as alternatives to the required courses. If an international student completes both “Introduction to Inter-Asia Cultural Studies” and “Introduction to Cultural Theories”, the extra credits taken will be counted towards elective requirements.

A non-Chinese speaking international student may also select “Thesis Writing and Methodology” (English-medium course) of the Inter-Asia Cultural Studies Program of the University System of Taiwan or other NYCU courses related to English thesis writing as an alternative to “Pro-seminar.”

2. Required Selective Courses: 6 credits from the course group “Social and Cultural Theories.”

3. Elective courses: to fulfill their research needs, students must complete a minimum of 9 credits elective courses among Social and Cultural Theory and other fields of study. Upon approval by advisor(s), mentor (only applicable to students without established advisor-student relations), or the SRCS Director, auxiliary courses or courses of other departments and schools accredited by the SRCS shall be eligible for credit transfer and counted towards degree requirements (a maximum of 9 credits).

1. To demonstrate proficiency in a second foreign language other than English, Mandarin Chinese-speaking students shall fulfill one of the three requirements:

- i. To complete a second foreign language coursework in two academic years accumulatively; or
- ii. To obtain a qualification equal or superior to beginner level from a SRCS-accredited language proficiency examination (for example, the foreign language examinations held by NYCU, the Japan Interchange Association, the Goethe-Institute and the Alliance Francaise); or
- iii. To hire two professional instructors to evaluate the student’s oral or reading competence level, where the evaluation result shall serve as a substitution for a second foreign language coursework.

2. Non-Mandarin Chinese speaking foreign students may define their first and second foreign languages. To be qualified for application for the dissertation oral examination, students shall provide language proficiency test results or certificates of completing language coursework. Relevant copies of the certificates may also be submitted to the SRCS office upon acquisition.

社會與文化研究所博士班(輔所)

111 學年度(111.11 修訂)

應修學分數	18 學分
應修（應選）課程	<p>1.必修課程：「文化研究理論」必修三學分。</p> <ul style="list-style-type: none"> ● 若為母語非中文的國際生必修課可選英語授課之「亞際文化研究導論」或所務會議認定之課程為必修學分，若同時選修「文化研究理論」其學分可認定為畢業學分之選修學分。 <p>2.必選：「社會與文化理論」必選六學分。</p> <p>3.學生依其研究發展方向，在本所核心理論課程「社會與文化理論」以及三項重點領域自行選修至少九學分。學生得經指導教授（尚未選定指導教授之前則為導師）或所長同意，至外所與外校選修課程，至多可承認九學分。本所同意輔開或是認定之外所、外校課程視同本所課程。</p>
備註	

Institute of Social Research and Cultural Studies(Minor Program)

Academic Year 2022

Minimum Credits	18 credits
Curriculum and Regulations	<p>1. Required Course : 3 credits from “Introduction to Cultural Theories”.</p> <ul style="list-style-type: none"> ● Non-Chinese speaking international students can take “Introduction to Inter-Asia Cultural Studies” or courses accredited by the SRCS Faculty Meeting as an alternative. If they complete “Introduction to Cultural Theories”, the extra credits shall be counted towards elective course requirements. <p>2. Elective Courses: 6 credits from the cluster Social and Cultural Theories.</p> <p>3. To cater for their research needs, students are required to select at least 9 credits from the core cluster Social and Cultural Theories and the other three main research clusters. Upon approval by the advisor(s) (or the mentor before locating the advisor(s)), students may select courses from other institutes or universities, where a maximum of 9 credits shall be counted towards the course requirements. Auxiliary courses or any other SRCS-accredited courses external to the SRCS or the university shall be counted towards the course requirements.</p>
Note	